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Protokół Nr XXXI/2017 

z przebiegu obrad XXXI sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 14 listopada 2017 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1300 i zakończyła się o godz.1505 

 

Na 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXXI zwyczajnej sesji Rady 

Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.  

Stwierdził, iż na ustawowy stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego 

rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Do punktu 2 porządku obrad: 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Lubiszyn (zmiana uchwały nr XXVI/192/2017). 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Lubiszyn (zmiana uchwały nr XXV/178/2017). 

5. Projekt uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Lubiszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 

Pawła II w Lubiszynie. 

6. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Stawie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Stawie. 

7. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

im. Tadeusza Kościuszki w Ściechowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza 

Kościuszki w Ściechowie. 

8. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Baczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Polskich Olimpijczyków w Baczynie. 

9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

10. Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu gminy na udzielenie pomocy 

finansowej Powiatowi Gorzowskiemu na realizację zadań w zakresie dróg powiatowych. 

11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Lubiszyn. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 
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14. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn na 

lata 2017-2027. 

15. Projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody 

budżetu Gminy Lubiszyn za pomocą innego instrumentu płatniczego. 

16. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych składanych przez: 

1) Radnych do Przewodniczącego Rady Gminy, 

2) zobowiązanych pracowników do Wójta Gminy. 

17. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

18. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

19. Przyjęcie protokołów z XXVIII, XXIX i XXX sesji. 

20. Interpelacje i wnioski radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zamknięcie obrad sesji. 

 

E.Leśniewski – Proponuję wprowadzenie do porządku obrad w kolejności pkt. 16, 17 i 18 n/w 

uchwał, które zostały przedstawione na wspólnej Komisji Rady Gminy: 

1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 

2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych na terenie 

Gminy Lubiszyn. 

3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 

komunalnych na terenie Gminy Lubiszyn 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w wniosek. 

 

E.Leśniewski - przedstawił porządek obrad po zmianach, który został jednogłośnie przyjęty w 

niżej podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Lubiszyn (zmiana uchwały nr XXVI/192/2017). 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Lubiszyn (zmiana uchwały nr XXV/178/2017). 

5. Projekt uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Lubiszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 

Pawła II w Lubiszynie. 

6. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Stawie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Stawie. 

7. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

im. Tadeusza Kościuszki w Ściechowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza 

Kościuszki w Ściechowie. 

8. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Baczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Polskich Olimpijczyków w Baczynie. 
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9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

10. Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu gminy na udzielenie pomocy 

finansowej Powiatowi Gorzowskiemu na realizację zadań w zakresie dróg powiatowych. 

11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Lubiszyn. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn na 

lata 2017-2027. 

15. Projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody 

budżetu Gminy Lubiszyn za pomocą innego instrumentu płatniczego. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych na terenie 

Gminy Lubiszyn 

18. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 

komunalnych na terenie Gminy Lubiszyn 

19. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych składanych przez: 

1) Radnych do Przewodniczącego Rady Gminy, 

2) zobowiązanych pracowników do Wójta Gminy. 

20. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

21. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

22. Przyjęcie protokołów z XXVIII, XXIX i XXX sesji. 

23. Interpelacje i wnioski radnych. 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lubiszyn (zmiana uchwały nr 

XXVI/192/2017). 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/213/2017. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Lubiszyn (zmiana uchwały nr XXV/178/2017). 
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Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/214/2017. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Lubiszynie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Jana Pawła II w Lubiszynie. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/215/2017. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Stawie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Stawie. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/216/2017. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego Zespołu Szkół im. Tadeusza Kościuszki w Ściechowie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Ściechowie. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXI/217/2017. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego Zespołu Szkół w Baczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Polskich 

Olimpijczyków w Baczynie. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXI/218/2017. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
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osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/219/2017. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków z budżetu 

gminy na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu na realizację zadań w 

zakresie dróg powiatowych. 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXI/220/2017. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Lubiszyn. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/221/2017. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/222/2017. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (13 „za”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXI/223/2017. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2017-2027. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (13 „za”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła w/w uchwałę Nr 

XXXI/224/2017. 
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Do punktu 15 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat 

stanowiących dochody budżetu Gminy Lubiszyn za pomocą innego instrumentu płatniczego. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/225/2017. 

Do punktu 16 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/226/2017. 

Do punktu 17 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy 

komunalnych na terenie Gminy Lubiszyn 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

J.Domagała – W regulaminie mamy zapis, że usytuowanie grobu oraz jego rodzaj musi być 

zgodny z planem zagospodarowania cmentarza. Czy w ogóle jest taki plan? 

U. Stolarska – Tak. 

J.Domagała – Pytałam kiedyś o cmentarz w Wysokiej i pracownica urzędy powiedziała mi, że 

takiego planu nie ma. Często bywa tak, że przestrzenie między grobami są różne. 

U. Stolarska – Na tym polu jest jeszcze sporo do zrobienia. Będziemy musieli wspólnie 

popracować nad tym regulaminem. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/227/2017. 

Do punktu 18 porządku obrad: 

E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Lubiszyn 

 

Na wspólnym posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony projekt uchwały. 

W.Prętki – Jako sołtys i myślę, że też inni sołtysi na terenie, których są cmentarze mam 

wątpliwości, ponieważ pojawia się tam zapis odnośnie opłaty za postawienie nagrobka w 

wysokości 60,00zł. To funkcjonowało wcześniej, jako opłata za wjazd na cmentarz i tak to 

figuruje na tablicy z regulaminem. Skomplikuje to życie sołtysom, bo jeżeli była pobierana 

opłata za wjazd na cmentarz to było wszystko jasne. Teraz zakład kamieniarski przyjedzie i 

powie, że będą porządkować teren i kto ma ich nadzorować? Chyba nie będziemy pilnować, w 

którym miejscu postawiono nowy pomnik, bo to jest fizycznie niemożliwe. To trzeba jakoś 

unormować. 
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXI/228/2017. 

Do punktu 19 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się z informacjami z analizy oświadczeń majątkowych, składanych 

przez: 

1) Radnych do Przewodniczącego Rady Gminy, 

2) Zobowiązanych pracowników do Wójta Gminy 

Do punktu 20 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami za okres 26.09.2017r. (sesja XXX) – 

14.11.2017r. (sesja XXXI) 

26.09.2017r. – Udział w zebraniu wiejskim w sołectwie Staw. 

03.10.2017r. – Spotkanie z Panią Haliną Lebiedź Z-ca Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka 

Ruchu Drogowego w Gorzowie Wlkp. 

04.10.2017r. – Spotkanie z Panią Alicją Makarską Członek Zarządu Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze. 

05.10.2017r. – Spotkanie z Dyrektorem Oddziału Dystrybucji Enea Gorzów Wlkp. Edwardem 

Bułkowskim oraz Dyrektora Rejonu Dystrybucji Enea Dębno Mariuszem Łukowskim.  

05.10.2017r. – Spotkanie zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

09-11.10.2017r. – Udział w konwencie Prezydentów, Burmistrzów i Wójtów Województwa 

Lubuskiego. 

12.10.2017r. – Udział w zgromadzeniu Związku Celowego Gmin MG6. 

12.10.2017r. – Spotkanie z panią Starostą Powiatu gorzowskiego Małgorzatą Domagała. 

12.10.2017r. – Podpisanie umowy na dofinansowanie wspólnych przedsięwzięć w ramach 

współpracy polsko-niemieckiej. 

16.10.2017r. – Udział w spotkaniu z Minister Pracy i Polityki Społecznej Elżbieta Rafalską 

oraz Wojewodą Lubuskim Władysławem Dajczakiem, spotkanie zorganizowane przez UG 

Bogdaniec. 

17.10.2017r. – Spotkanie z Panią Barbarą Zajbert – Przewodniczącą Oddziału Związku 

nauczycielstwa Polskiego w Gorzowie Wlkp. – spotkanie poświęcone wspólnej organizacji 

turnieju tenisa stołowego w Ściechowie. 

20.10.2017r. – Spotkanie z nadleśniczym Nadleśnictwa Różańsko Tomaszem Witkiem. 

24.10.2017r. – Udział w uroczystej gali w Ministerstwie Energii w Warszawie, podczas której 

Gmina Lubiszyn otrzymała tytuł "Samorządu przyjaznego energii" oraz nagrodę finansową na 

dalsze inwestycje na terenie gminy. 

25.10.2017r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

25.10.2017r. Spotkanie z przedstawicielem firmy Elbud Katowice dotyczące budowy węzła 

energetycznego na terenie gminy Lubiszyn.  
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29.10.2017r. – Udział w uroczystej Mszy Hubertowskiej zorganizowanej przez Nadleśnictwo 

Bogdaniec w kościele pw. Św. Mikołaja w Wysokiej. 

31.10.2017r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

06.11.2017r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

07.11.2017r. – Spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze. 

08.11.2017r. – Udział w uroczystym pożegnaniu z powodu przejścia na emeryturę Komendanta 

Miejskiego Policji Stanisława Panka. 

08.11.2017r. - Spotkanie z przedstawicielem firmy Elbud Warszawa dotyczące budowy węzła 

energetycznego na terenie gminy Lubiszyn.  

09.11.2017r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG6. 

11.11.2017r. – Udział w gminnych uroczystościach Narodowego Święta Niepodległości.  

 

Do punktu 21 porządku obrad: 

E.Leśniewski – Uczestniczyłem we wspaniale zorganizowanej imprezie Dnia Seniora w 

Ściechowie. Akurat wtedy nie było światła i wody i dlatego chciałbym podziękować Panu 

Wójtowi za to, że organizacyjnie temu podołał i wszystko się udało. 

Zostałem również zaproszony do Wysokiej na Dzień Seniora i dziękuję Pani Janinie za to, że 

potrafi tak to wszystko zorganizować. 

Byłem również w Wysokiej na Mszy z okazji Św. Huberta, zorganizowanej przez nadleśnictwo 

Bogdaniec. 

Chciałbym podziękować radnym, którzy reprezentowali nas podczas uroczystości Dnia 

Nauczyciela w szkołach. 

11 listopada składaliśmy razem z Panem Wójtem i radnymi wiązanki w miejscowościach 

Gajewo, Lubno i Lubiszyn z okazji Święta Niepodległości. Zapraszam Państwa, bo warto 

przyjeżdżać na takie imprezy. 

Do punktu 22 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXVIII sesji. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXIX sesji. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXX sesji. 

Do punktu 23 porządku obrad: 

J.Obara – Mam kilka spraw, ale wrócę do poprzedniej sesji i sprawy podjazdu do budynku 

fizykoterapii. Przeczytam odpowiedź Pana Wójta, chodzi o ten ozdabiający okap, który tam 

jest. Chodzi o to, czy będzie coś zrobione w tej sprawie? W protokole jest zapis, że wykonawca 

ma się określić, czy można tam coś jeszcze zrobić. Nie czytam całej wypowiedzi Pana Wójta. 

Czy ta sprawa jest dalej drążona? Czy próbujecie cos z tym zrobić? Wszystkich zapraszam, 
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kiedy pada deszcz żeby przejść się tym podjazdem. Bardzo proszę żeby cos z tym zrobić, bo 

nie może tak być żeby się lało na głowę ludziom, którzy idą tym podjazdem. Jeszcze raz 

zwracam się do pana Wójta, bardzo proszę o podjęcie kroków w tej sprawie. 

Protokół z 26.09.2017r., nie byłem na tej sesji, ale chciałbym, odnieść się do wypowiedzi Pana 

Wójta w sprawie remontu budynku przedszkola i sali wiejskiej w Baczynie. Z tych wypowiedzi 

bardzo się cieszę, nie neguję pewnych rzeczy, bo to była bardzo dobra inicjatywa. Panie Wójcie, 

tylko martwi mnie jedno. Będąc jeszcze sołtysem, cały czas mówiłem o remoncie tej sali i 

martwi mnie to, że zostaliśmy jakby bez sali, bo okazało się, że imprez okolicznościowych, 

rodzinnych nie będzie można w ogóle tam organizować. Nam, jako mieszkańcom zależało na 

tym żeby była taka sala gdzie można zrobić wesele, urodziny itp. 1,5 mln. zł. władowano w ten 

budynek, wiadomo zwrot jest bardzo duży tj. 85%, ale tam pewne rzeczy powielamy, bo ten 

budynek parę lat temu przeszedł remont kapitalny. Panie Wójcie trzeba by się było zastanowić 

nad nową salą dla mieszkańców Baczyny. 

Następna sprawa to bieżące naprawy. Przeszedł huragan Ksawery, który uszkodził dachy a 

okazało się, że w naszej świetlicy wiejskiej są tzw. ogniomurki, na których są poukładane 

blachy żeby zabezpieczyć przed zaciekaniem. Od ponad 1,5 m-ca leje się tam, blach nie ma. 

Prosiłem p. Krzysztofa. Denerwuje mnie to, bo w domu zareagowałbym szybko. Trzeba te 

blachy położyć żeby tam nie zaciekało. Teraz deszcze padają tak intensywnie, że na pewno 

woda dostała się już między ocieplenie a ścianę. To jest bardzo duża prośba do Pana Wójta 

żeby zainterweniować i zmobilizować ten referat, bo tak nie może być. 

Sprawa ulicy Szkolnej. Widziałem, że przy szkole przysypano te dziury i z odpowiedzi, jaka 

dostałem od p. Krzysztofa wynika, że będzie tam robione odwodnienie za brama wjazdową. 

Proszę żeby się tym zająć, bo studzienka jest bardzo wysoko a wody opadowe tam stoją, one 

nigdzie nie schodzą i po prostu jest wielki bałagan. 

Szkoła, budynek użyteczności publicznej. Jak zobaczyłem te pozaciekane miejsca a przecież 

chyba 4 lata temu był robiony remont kapitalny, termomodernizacja z naprawą dachu. Panie 

Wójcie, czy ktoś tego nie widzi, nie reaguje na to? Jestem zdziwiony. Nie można dopuszczać 

do takiej sytuacji żeby aż do samego dołu były zacieki. Trzeba zabezpieczyć ten budynek. 

T.Ciaś – Widziałem, że na stronie internetowej jest wybór oferty dot. rocznych i 5-letnich 

przeglądów stanu technicznego budynków komunalnych i placów zabaw. Wygrała osoba, która 

zaproponowała kwotę x. Czy ta kwota x to jest jednorazowa zapłata, czyli roczna, czy za cały 

okres 5-letni? 

U. Stolarska – To jest za zlecenie, np. przeglądu 5-letniego tam gdzie jest taki wymagany lub 

rocznego tam gdzie jest wymagany przegląd roczny. To jest za zlecenie. 

T.Ciaś – To proszę mi wytłumaczyć, w jaki sposób pan z Gdańska, który wygrał za 4551zł. 

brutto przyjedzie i zrobi 58 miejsc przeglądu technicznego? Jak to jest możliwe? Może trzeba 

wziąć pod uwagę to i apeluję tutaj do Wójta, żeby jeżeli ten pan przyjedzie, mieszkaniec 

Gdańska i będzie robił np. place zabaw, to chciałbym żeby w tym dniu był sołtys na placu 

zabaw i żeby ten przegląd odebrał. Bo nie wierzę żeby 58 miejsc za taką kwotę ktoś robił 

porządnie przeglądy techniczne. Myślę, że to będzie tylko podpis, że był i nic więcej, bo to jest 

niemożliwe żeby 58 miejsc zrobić nawet w tydzień. 
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Dostaliśmy informację o stanie zadań oświatowych. Proponuję zacząć coś robić, znaleźć jakiś 

sposób, bo jest bardzo duży przepływ uczniów między gminami. Dzieci mieszkające w naszej 

gminie uczęszczające do szkół podstawowych i gimnazjów w innych gminach to na rok 

2017/2018 jest 128 uczniów. Przy obecnej subwencji, czyli 5331zł. wychodzi, że prawie 

700 000zl. ucieka nam. Może trzeba pomyśleć, w jaki sposób, nie wiem, w jaki, przyciągnąć te 

dzieci z powrotem do naszych szkół, bo te 700 000zł. nam ucieka. Może wprowadzić jakieś 

ulgi dla rodziców. Proszę się nad tym zastanowić. 

G.Miszkiewicz – Jaką wiedzę ma p.Wójt na temat realizacji planowanych projektów remontów 

zabytków w naszej gminie?  Czy one całkowicie upadły, czy jest jeszcze jakaś szansa? 

A.Terlecki – Z informacji, jakie posiadam wynika, że jeszcze ostateczna decyzja nie została 

podjęta, chociaż w pierwszej fazie ten projekt nie uzyskał akceptacji. Powodem tej wstępnej 

decyzji był pożar Katedry w Gorzowie Wlkp., który się wydarzył w między czasie. Nie do 

końca w tym uczestniczymy, bo to jest projekt zupełnie poza nami. Natomiast 

zaangażowaliśmy się w tą sprawę i pomagaliśmy proboszczom na tyle na ile to było możliwe. 

J.Domagała – Od tygodnia rozpoczęły się prace przy budowie kanalizacji w Wysokiej. 

Przebieg sieci wodociągowej nie zgadza się z dokumentacją i są awarie, ale one są opanowane. 

Jest tyle zapytań mieszkańców, jakich terenów to dotyczy. Nie było żadnego spotkania z 

mieszkańcami. Ubolewam nad tym, bo telefony się urywają a ja niewiele mogę odpowiedzieć, 

bo jak chciałam kilkakrotnie zajrzeć do planów to akurat jacyś goście byli u p.Kierownika i 

trudno żebym czekała po 2 godziny żeby cokolwiek zobaczyć. Nie chciałabym tak pojedynczo 

spraw załatwiać, bo tych pytań jest bardzo dużo. Wiem, że niektórzy przyjeżdżają osobiście, 

aby zaczerpnąć informacji. Bardzo bym prosiła o zorganizowanie takiego spotkania z 

mieszkańcami żeby odpowiedzieć na ich pytania. 

W październiku był okres tygodnia, potem przedłużony zgłaszania deklaracji nt. przystąpienia 

do szybkiego Internetu. Firma Orange uzyskała dotacje unijne bardzo poważne, właściwie 

wygrała ogólnopolski przetarg i tymi sprawami się zajmuje. Nie zdążyliśmy jeszcze dobrze 

zebrać tych deklaracji i ich przekazać a już weszli i zaczęli kopać. Są różne paliki: 

pomarańczowe, czerwone. Każdy pyta, czego one dotyczą, czy kanalizacji, czy tego 

światłowodu? Też nie było żadnego spotkania i ciężko było uzyskać jakiekolwiek informacje 

na ten temat. Osobiście śledziłam i dopatrzyłam się, że w Gminie Deszczno właśnie gmina 

zorganizowała spotkanie, zaprosiła sołtysów i inne osoby działające w miejscowościach na 

temat właśnie tej inwestycji światłowodowej. Pojechałam tam i odczekałam aż były pytania a 

były takie same jak ja miałam do zadania. Uzyskałam kontakt z panią nadzorującą, obiecała, że 

przekaże mi mapkę dotyczącą miejscowości Wysoka, które numery adresowe to białe plamy i 

gdzie będzie szła linia. Kawałem Wysokiej zostało zrobione, powypuszczane światłowody przy 

słupach, ale reszta nikt nic nie wie. Dowiadujemy się, że już kopią w Lubiszynie. Powiedziano 

mi, że do Wysokiej wrócą między listopadem a grudniem. Ale tak nie może być. Jesteśmy 

Gminą i za nasze miejscowości i za informacje odpowiadamy. Jak czytam została utworzona 

Lubuska Unia Światłowodowa i były wcześniej spotkania. Poinformowano mnie, że z naszej 

gminy nie było nikogo a przecież wciąż mieszkańcy zgłaszali, że potrzebny jest szybki internet. 

W dzisiejszych czasach jest to bardzo ważna sprawa. Musi być informacja na ten temat. 

Chcemy wiedzieć, jaki jest zasięg i jakie są dalsze plany, jeżeli chodzi o tą sieć światłowodową. 
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A.Terlecki – Mam dylemat, czy się odnieść do tych wszystkich kwestii, które tu padły. Jeżeli 

pani mówi, że nie wiecie gdzie w Wysokiej jest sieć, że dokumentacja kilkadziesiąt lat temu 

była tworzona to, czy ja mam to prostować? Dokumentacja kanalizacji Wysokiej była tworzona 

w poprzedniej kadencji. Mówiłem o tym wielokrotnie, że ta dokumentacja zakładała 

przyłączenie Wysokiej do oczyszczalni w Lubiszynie. Zmieniliśmy tą dokumentację, 

dopasowaliśmy ją do obecnie istniejących realiów i do możliwości finansowych gminy. 

Mówiliśmy o tym, że miejscowość Wysoka będzie kanalizowana etapami. Część zadania jest 

realizowana przez PWiK, część realizuje gmina. Przecież o tym wszystkim Państwu mówiłem. 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji realizuje odcinek ulicy w kierunku Ściechowa i to 

są nakłady ponoszone przez PWiK. Gmina realizuje odcinek w kierunku sali wiejskiej. I to jest 

I etap. II etap to jest wykonanie rurociągu tłocznego po torowisku z Gorzowa do Wysokiej. 

Tutaj nakłady pokrywa PWiK. III etap, który miałaby wykonywać gmina w kolejnych latach, 

to jest ulica od kościoła do wjazdu do Wysokiej (droga wojewódzka). 

Jeżeli pani pyta o kwestie internetu i światłowodu. Te deklaracje pokazały, że mieszkańcy nie 

potrzebują internetu, bo jeżeli my tyle mówimy a z miejscowości gdzie jest ponad 500 

mieszkańców spływają 2 deklaracje. Gdzie termin jest przesuwany dwukrotnie, gdzie szkoła 

wydaje ponad 100 deklaracji dzieciom do domu a spływają tylko 2. To, o czym to świadczy? 

Że nie potrzeba internetu. Informacje zostały mieszkańcom przekazane w różny możliwy 

sposób.  To prawda, że bardzo wiele zależy od gminy i my bardzo wielką wagę do tego 

przykładamy i angażujemy się. To, że jest w tej chwili robiona inwestycja w Wysokiej i gdzieś 

są układane kable światłowodowe to jest pokłosie pewnych rozmów i naszego zaangażowania 

w tą sprawę. To, że nam przedłużono ten termin składania deklaracji to też się nie bierze znikąd. 

Tylko my potem się kompromitujemy na zewnątrz, jeżeli nam się dwa razy przedłuża termin a 

wysyłamy 220 deklaracji z całej gminy. 

U. Stolarska – Do Unii Światłowodowej oczywiście przystąpiliśmy. 

J.Domagała – Wiadomo, że nie każdy ma internet. Ja prowadząc stronę Wysokiej Gorzowskiej 

ile czasu musze poświęcić żeby wyszukać informacje, które mogą być pożyteczne i potrzebne 

dla naszej miejscowości. To, co podaję do wiadomości wykorzystują również inni, którzy też 

prowadza takie strony. Nie widziałam żadnego ogłoszenia, które by mówiło, że trzeba składać 

deklaracje. Ja je odebrałam i przekazałam do sklepu i tam gdzie mogłam. 

Do punktu 24 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się z informacją z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2016/2017. 

R.Herian – Ze sprawozdania p. wójta wynika, że był Pan kilkakrotnie w MG-6. Czego możemy 

się spodziewać? 

A.Terlecki – Przetarg, który dot. zagospodarowania odpadów na terenie ZCG MG-6 jest w 

zawieszeniu, bo pomimo rozstrzygnięcia firma, która przegrała przetarg złożyła odwołanie i w 

tej chwili czekamy na rozstrzygnięcie organu odwoławczego. Nie możemy na razie zawrzeć 

umowy z wykonawcą i w związku z tym przedłużamy funkcjonowanie tego systemu do końca 

grudnia. Mamy nadzieję, że to się do tego czasu wyjaśni i wtedy będziemy mogli podpisać 

umowę z wykonawcą. 
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J.Kruczkowski – Radny województwa lubuskiego – Zgodnie z deklaracją staram się do 

państwa zaglądać, chociaż dwa razy w roku. Cieszę się, że jechałem przez frezowany Tarnów, 

bo na początku roku rozmawialiśmy z Panem Wójtem, że dziwna jest polityka Zarządu dróg 

Wojewódzkich, że robimy modernizacje, ale poza miejscowościami. Przez ostatnie miesiące 

toczyła się dyskusja i p.Dyrektor mówi, że tak jest, bo za drogo jest w miejscowościach. Jak 

ostatnio wracałem od Was z dożynek to stanąłem w Tarnowie i zrobiłem zdjęcia tych kolein. 

W końcu widać, że Pan Dyrektor dał się przekonać, chociaż powiedział, że decydentem jest 

Pani marszałek i zarząd Województwa. Pierwsza moja interpelacja poszła 01.02.2017r. żeby 

zrobić również drogę przez wieś i do trzech razy sztuka i przyniosło to efekt. Myślę, że do zimy 

będzie to zrealizowane. Tarnów nie był jedyna taką miejscowością. Składałem kilka takich 

interpelacji dotyczących miejscowości z północnej części województwa. Myślę, że jest to 

niewłaściwa polityka, że robi się drogi omijając miejscowości. Sprawozdawczość jest ważna i 

może rzeczywiście w miejscowości droga kosztuje 2 razy drożej, ale dla mieszkańców 

województwa i poszczególnych sołectw ważniejsze żeby te drogi były robione w środku 

miejscowości. Jeszcze jest druga kwestia, że jak już jest droga zrobiona to z kolei prędkość 

dużo przekracza 50 km/h i kolejny problem powstaje jak spowolnić trochę ten ruch. I jedynym 

skutecznym sposobem i chyba najtańszym jest ta sygnalizacja wzbudzana przez same pojazdy 

jak za szybko jadą, bo wszelkie znaki to jest tylko wydatek bez sensu, policjanci też często nie 

są w stanie być. Już kilkanaście takich sygnalizacji jest w województwie. Złożyłem też wniosek 

do przyszłorocznego budżetu żeby przynajmniej zaplanować 20 sztuk tam gdzie z byle jakiej 

drogi robi się dobra i chce się nacisnąć trochę mocniej ten gaz a wtedy są problemy, o których 

zresztą słyszymy. Miejmy nadzieję, że takie przedsięwzięcia będą również i w waszej gminie. 

Szczególnie w Baczynie jest trochę niebezpiecznie, w Tarnowie tez się pewnie przyspieszy 

ruch, więc trzeba o to dbać. Generalnie Lubiszyn to jest taka gmina, co ma jedna drogę a wiecie 

Państwo, że pewnie u Was też, jak i w każdej gminie, w każdym powiecie najwięcej czasu 

dyskutuje się o drogach. Potrzeby są określone w województwie żeby zrobić najpilniejsze 

rzeczy na 1 mld. Zł.. natomiast na 7 lat mamy 300 mln. zł., czyli mamy 30% z tego co jest 

potrzebne. Z tego 1/3 inwestycji pochłania most na Odrze z drogą dojazdową. Nie udało się 

zrobić tak, żeby środki przeznaczone na ten cel a zaoszczędzone po przetargu ponad 20 mln. 

przeznaczyć na inne drogi wojewódzkie, niestety zostały na południu. Więc, żeby cokolwiek 

było na północy musimy naprawdę mocno o to walczyć. I może tytułowo-zadaniowo to jest 

porozkładane równo, ale jeśli chodzi o pieniądze to nie jest po równo rozkładane. Nasza rola 

jest taka, aby się starać, żeby ta północ była też właściwie potraktowana.  

Stąd może to owe Centrum pszczelarstwa, które urodziło się już w ubr. Z Panem Wójtem też 

już o tym dwa razy rozmawiałem, dlatego że marka „miód i pszczelarstwo” jest taka jak 

najbardziej przypisana do waszej gminy. Skoro mamy na południu w Zaborze Centrum 

Winiarstwa to powinno być również Centrum Pszczelarstwa. I nie przekonuje mnie, że w 

lubuskim nie mamy najwięcej pasiek w stosunku do innych regionów, ale też nie mamy aż tak 

dużo winiarzy. Skoro wydaliśmy na wybudowanie ileś milionów na wybudowanie nowego 

centrum winiarstwa a winiarzy jest 30 razy mniej niż pszczelarzy to, dlaczego nie promować 

czegoś takiego, co jest na naszym terenie, w naszym województwie i tu na północy również 

pewną wartością i jest ważne dla rolnictwa.  I dopiero wtedy, kiedy cos się dzieje z pszczołami 

i plony spadają to zaczynamy się zastanawiać. Skoro mamy takie województwo, jakie mamy i 
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2 stolice i 2 bieguny: północ i południe Jak na południu jest centrum winiarstwa to na północy 

będzie centrum miodu i pszczelarstwa. Batalia trwa i zobaczymy czy z tych 3 mln. 

wnioskowanych w przyszłym roku znajdzie się ta kwota. Też są prowadzone rozmowy z 

różnymi instytucjami, w tym przeze wszystkim z Gorzowskim Związkiem Pszczelarzy, bo 

mamy w województwie 2 związki, żeby się w to włączyli i są jak najbardziej chętni żeby coś 

takiego powstało. Jestem za tym żeby to było na terenie Waszej Gminy jakby z uwagi na 

tradycje i to, co do tej pory się tu działo. To musi być bliżej dużego miasta żeby ludzie mogli 

przyjechać. Będę na bieżąco informować, co się z tym dzieje. Jeżeli gmina i Pan Wójt 

podtrzyma deklarację, zabieganie żeby to centrum tu powstało no to wtedy będziemy wspólnie 

starać się żeby to miało miejsce. Występowałem też wcześniej do Agencji Rynku Rolnego, 

teraz już do KOWR-u, bo jak państwo wiecie z Agencji Nieruchomości Rolnych i Agencji 

Rynku Rolnego powstał Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa żeby się w to również 

zaangażowali zwłaszcza, że ta instytucja jest tu na północy województwa. Rozmawialiśmy też 

nie raz o ścieżkach rowerowych. Tak jest, że w zachodniopomorskim naprawdę te 

przedsięwzięcia się mocno rozwijają. W tej chwili zachodniopomorskie buduje 3 drogi 

rowerowe, które przecinają woj. zachodniopomorskie z północy na południe i z zachodu na 

wschód. To samo jest w dolnośląskim. Niestety w lubuskim od 3 lat konceptujemy. Ponad 2 

lata temu powstała taka grupa, która miała zrobić takie opracowanie i na tej podstawie mieliśmy 

budować. Grupa powołana przez marszałka po pół roku się rozpadła i nic z tego nie wyszło. 

Więc taki wniosek został też przeze mnie postawiony, żeby wybudować taką lubuską drogę 

rowerową. I byłoby miło gdyby lubuskie powiązało się z zachodniopomorskim bo w końcu 

chyba o to w tym wszystkich chodzi. Kiedyś z Wójtem rozmawialiśmy żeby u nas było to po 

torze kolejowym, bo tak to się dzieje w innych województwach. Zobaczymy, jaki będzie efekt. 

Już po nowym roku powiem, w jaką stronę to idzie. Zarząd Województwa tak jak Pani 

Marszałek mi powiedziała planuje złożyć tzw. mały wniosek do Euroregiony Nysa-Sprewa-

Bóbr, czyli tego południowego na opracowanie takiej koncepcji. Nie wiem, dlaczego nie do 

obydwu Euroregionów. Chcemy żeby wybudować ścieżkę rowerową północ-południe, 

zawnioskowaliśmy o 30 mln i o to żeby zaczęły być w końcu konkretne działania. Jak pokazuje 

ta droga nad Odrą, którą budowali kilka lat Niemcy od Sudetów aż po Bałtyk. To tam już 

według ostatnich danych rocznie przejeżdża ok. 200 tys. ludzi i wymierające wioski zaczęły 

żyć. Ludzie żyją ze sklepów, barów, z wypożyczalni, z użyczania noclegów. Więc o to też 

chodzi. Jesteśmy pewną aglomeracją, jesteśmy powiązani ścieżkami z północą i z południem, 

ale i z Niemcami, więc trzeba tą szansę wykorzystać. Jakoś tak się dzieje, że na północy 

niewiele było tych przedsięwzięć. Jedyne ścieżki są w tej chwili robione w ramach ZIT-ów, do 

których niestety Lubiszyn, nie wiem dlaczego, nie należy, bo dla mnie to jest jakieś dziwne. 

Skoro się załapuje o wiele większy obszar wokół Zielonej Góry to, dlaczego Lubiszyn, który 

graniczy Baczyną z Gorzowem nie znalazł się w tych przedsięwzięciach. Ale miejmy nadzieję, 

że również z innych środków będzie można to wybudować. M.in. liczę na to, że w ramach 

nowopowstającej instytucji, która się nazywa Wody Polskie i która będzie zarządzała całym 

kompleksem melioracji od szczegółowej po główne rzeki, że będzie to instytucja, która 

doprowadzi do zbudowania tej trasy rowerowej Warta – Noteć i ona będzie tą osią wokół której 

będą kolejne sieci rozbudowywane. Ta instytucja ma zacząć działać od 01.01.2018r. Do tej 

pory mieliśmy WZMiUW. Średnio byłem z tego zadowolony, ponieważ prawdę mówiąc 

niewiele było na północy robione a z ostatnich środków w wys. 1 mld. Jaki trafił na woj. 
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lubuskie zero wpadło na subregion gorzowski i wszystko poszło od Słubic na południe. I to też 

jest niewłaściwe, bo tak prawdę mówiąc jak by przyszła wieka woda to zobaczylibyśmy, jaki 

jest duży problem. On już teraz jest widoczny, bo byłem kilka dni temu w Starym Kurowie to 

tam jest mimo tego, że nie ma powodzi, tam jest połowa powierzchni już zalanych, czyli widać, 

że te wały są nieszczelne. A jak jeszcze do tego dodamy bobry to jest już komplet. Może 

państwo tego nie czujecie aczkolwiek też czasem wiem, że były problemy, że na wysoko 

położonym Lubiszynie też były podtopienia. Więc dobrze, że będzie taki jeden pan, który 

będzie wszystkim zarządzał. 

Może jeszcze kilka słów o kolei, której u Was nie ma, ale myślę, że kolej jest istotna, bo 

wszyscy z niej korzystamy. W tej chwili trwa remont wiaduktu, więc ta kolej jest taka trochę 

przetrącona, mówię o linii Kostrzyn – Gorzów Wlkp. – Krzyż. Ale jak wszystko dobrze pójdzie 

to już za rok będzie tu wszystko odremontowane. Nie jestem zadowolony, że zostanie tylko 1 

tor na wiadukcie. Natomiast w ramach środków regionalnych w przyszłym roku powinna 

zacząć się inwestycja modernizacji tej linii i pociągi będą jechały szybciej. Natomiast mamy 

problem na północy, bo nie mamy porządnych nowych składów, ani szynobusów ani innych 

pociągów. Jeśli popatrzymy, jakie pociągi jeżdżą np. z Zielonej Góry do Poznania to są 

naprawdę duże nowe eleganckie szynobusy, które zabierają po 300 pasażerów. Niestety takich 

nie mamy, ale w tej chwili 2 są w zamówieniu. Złożyłem interpelację żeby zdecydowanie 

przeznaczyć je na północ, bo Gorzów ma tylko 3 połączenia z Poznaniem i raptem kilka 

niewielkich połączeń krajowych, podczas gdy Zielona Góra ma 4 dwa razy większe pociągi do 

poznania i ma 4 razy więcej połączeń krajowych. Więc myślę, że tu jest dużo do nadrobienia i 

mam nadzieję, że 2 pociągi, które firma PESA buduje dla Niemców a dla lubuskiego niestety 

nie buduje, bo nie ma takich zamówień. Jak padło takie zamówienie to niewłaściwe i nie zostało 

wykonane. Dzisiaj ten pociąg, który przyjeżdża z Berlina do Gorzowa to jest pociąg polski, ale 

pod sztandarem niemieckim. Więc mam nadzieję, że po ostatecznie wygranej sprawie z 

bydgoską PESĄ 2 pociągi maja nam wykonać do roku 2019 i że one trafia na linię gorzowską. 

Jest to zadanie samorządu województwa i chcielibyśmy również ta najbardziej obciążona linia, 

bo z pociągów w województwie korzysta rocznie 2,5 mln. pasażerów, z czego ok. 900 tys. na 

tej właśnie linii Kostrzyn – Gorzów – Krzyż, czyli to pokazuje, że ponad 1/3 z tego korzysta i 

nie ma zupełnie odzwierciedlenia, jeśli chodzi o nakłady na tę linie. Dokładamy, jako samorząd 

województwa 7 mln. do samolotu. Do lotniska w Babimoście a z tego korzysta kilkanaście 

tysięcy ludzi a jednocześnie dokładamy 45 mln. do kolei w województwie, z której korzysta 

2,5 mln. Widzimy, że to jest zupełnie niewłaściwa proporcja i choćbyśmy nie wiem, co robili 

w tej chwili jest więcej pasażerów na samoloty, bo jest przebudowa linii kolejowej, ale 

normalnie to jest ok. 10 tys. ludzi. To jest niewłaściwa proporcja i zmierzamy do tego żeby 

zdecydowana większość środków była na kolej, jak również na komunikacje autobusową, bo 

to też idzie przez samorząd województwa. Z tego korzystają ludzie, którzy jadą do szkoły, do 

pracy, do lekarza a samolotami latają ci, dla których jest to wygodne i mają blisko i tanie są 

bilety, ale nikt nie patrzy, że do tych biletów samorząd woj. dopłaca bardzo duże pieniądze. 

Cieszę się, ze jest Internet szerokopasmowy, chociaż wzbudza to tyle kontrowersji, ale to też 

była batalia wieloletnia, bo zbudowaliśmy kilka lat temu za pieniądze samorządu województwa 

taki szkielet tego Internetu i skrzynki stały i nie wiadomo było, co dalej. Udało się, że forma 

Orange dostała te pieniądze z programów krajowych i buduje tą sieć. Miejmy nadzieję, że to 
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wszystko wyjaśni się i na końcu będą wszyscy zadowoleni. Nie o wszystkim będę mówił, ale 

dam Panu Przewodniczącemu to, co mam składane w postaci różnych interpelacji i odpowiedzi, 

ale jeśli cos z Waszej strony byłoby problemem związanym z zadaniami samorządu 

województwa to proszę o bezpośredni kontakt, czy Pana Przewodniczącego, czy Pana Wójta. 

Myślę, że konsekwencją i pewną merytoryką, bo merytoryka jest jedynym skutecznym 

sposobem żeby coś wywalczyć dla północy a dwadzieścia parę lat w samorządzie powoduje, 

że człowiek pewną wiedzę ma i nie można mnie tak łatwo zbyć. Cieszę się,. Że to przynosi 

efekt, chociaż trochę się trzeba przy tym nachodzić i napracować. 

Chciałbym żeby jeszcze powstało rondo przy skrzyżowaniu dróg powiatowej z wojewódzką za 

Baczyną, bo tam jest niebezpiecznie. Już 2 lata temu był pierwszy wniosek składany i jakieś 

wstępne deklaracje są, ale efektu nie przynoszą. Ruch wzrasta i jak widzimy krzyże tam stoją, 

to też o czymś świadczy. Też prośba żeby z Waszej strony starać się to wspierać swoimi 

wnioskami żeby to rondo wybudować. Myślę, że wspólna batalia może przynieść konkretny 

efekt. 

A.Terlecki – Serdecznie witam Pana Radnego Sejmiku Województwa Józefa Kruczkowskiego, 

bliska nam osobę, bo przecież był Pan Starostą Gorzowskim i świetnie zna Pan problemy naszej 

gminy. Dziękuję za obecność podczas tej sesji. Dziękuję za te wspólne działania, bo 

rzeczywiście tak jak Pan powiedział tylko merytoryczne argumenty przynoszą efekty i my 

wspólnie zabiegaliśmy o tą inwestycję, która w tej chwili w Tarnowie jest realizowana. Pana 

wsparcie było tu bardzo cenne, aby miejscowości nie wyłączono z tego przedsięwzięcia.  

Pamiętam, jakie były plany tej inwestycji, przed Tarnowem odcinek i za Tarnowem odcinek a 

w Tarnowie te prace mnie miały być zrealizowane. Dzisiaj cieszymy się z efektu. Oczywiście 

deklaruję pełną współpracę we wszystkich działaniach, o których Pan mówił, które są dla nas 

niezwykle istotne. Pomysł ścieżki rowerowej jest dla nas kluczowy i strategiczny, bo 

rzeczywiście taka ścieżka rowerowa po nasypie kolejowym pełniałaby funkcję turystyczna i 

komunikacyjną. Jest niezwykle istotna z punktu widzenia województwa lubuskiego, już nie 

tylko gminy Lubiszyn, bo przecież mogłaby połączyć Gorzów, jedna ze stolic województwa z 

całym województwem zachodniopomorskim i z tymi traktami, o których Pan mówił i 

oczywiście będziemy dalej wspólnie zabiegali o to. Wierzę, że te wspólne działania przyniosą 

kolejne dobre efekty dla dobra województwa lubuskiego i dla gminy Lubiszyn. Serdecznie 

Panu dziękuję. Cieszymy się z tego Tarnowa, bo dla nas to sprawa niezwykle cenna a co warte 

jest podkreślenia, że nie było tam udziału finansowego gminy. A to nie jest norma, bo jest inna 

gmina przy Gorzowie, która w minionym roku rozbiła również drogę wojewódzką i tam 

niestety gmina musiała to zadanie dofinansować kwotą 500 tys. To pokazuje jak duży sukces 

mamy, bo udało się to zrobić bez naszego wsparcia. 

B.Nawrocka – Chciałabym poprosić Pana Wójta, aby Starostwo oznakowało naszą drogę, bo 

jadąc nowo zrobioną drogą jest cała ciemna. Jak jest szarówka, czy przy deszczu nie widać 

gdzie kończy się droga a drzewa są bardzo blisko. Gdyby były boczne pasy lub słupki 

odblaskowe lepiej by się jeździło. Bardzo niebezpiecznie jest przy zakręcie gdzie przechodziły 

tory. 

A.Terlecki – Jeśli chodzi o znakowanie drogi to już interweniowałem kilkukrotnie. Chciałem 

żeby to przeprowadzono nawet przy modernizacji tej drogi, zabiegałem o to żeby wymalowano 
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linie, później żeby były słupki, ale to wszystko wiąże się z kosztami. Deklarowałem ze strony 

gminy, że jeśli będzie taka wola ze strony Powiatu to będziemy partycypować w tych kosztach. 

Myślę, że przekonam radnych do tego. Na tą chwilę Powiat nie podjął decyzji żeby to robić a 

ja podtrzymuję swoją deklarację i po raz kolejny to zgłoszę. Podobna sytuacja jest na drodze 

Tarnów – Lubiszyn. Też wnioskowaliśmy, aby oznakować tą drogę. 

U.Głos – Mostek na drodze Ściechów – Ściechówek, nie ma tam barierek, ani nie jest 

oznakowany. Był tam już wypadek i dalej jest cisza. 

Na drodze powiatowej koło sklepu Pana Startka droga zapada się, bo kiedyś był tam przepust, 

który jest zarwany. Stoi tam woda, podmyło już piach do samej osi asfaltu. Chwila nieuwagi 

jakiegoś kierowcy i wyląduje w tym bagnie. 

A.Terlecki – To miejsce też już zgłaszaliśmy. Pan radny też wcześniej interweniował. 

Zgłoszono to do Powiatu. Pan Kierownik Wydziału Dróg obiecał, że się sprawie przyjrzy. 

Znam ten temat, ale to jest droga powiatowa i bieżąca konserwacja. My i tak angażujemy 

pieniądze gminy na poważne prace remontowe i modernizacyjne na drogach powiatowych. 

Natomiast, jeżeli chodzi o bieżące utrzymanie to nie chcę ponosić tych kosztów, bo jest 

zarządca, który za tą drogę odpowiada. My zgłaszamy i interweniujemy a oni ponoszą za to 

odpowiedzialność. Oczywiście zostanie to po raz kolejny zgłoszone. Jaki będzie efekt 

zobaczymy. I tak robimy więcej niż należy do gminy w tej sytuacji. 

S.Andrzejewski – Chciałem dołączyć do słów Pani Sołtys, ale już z Panem Wójtem 

rozmawialiśmy, był nawet pan Kierownik Wydziału Dróg Powiatowych, ale powiedział, że 

pracują nad budżetem i żeby Pan Wójt przewidział pieniądze na naprawę przepustu. Robią 

sobie żarty. 

A.Terlecki – Gmina ma swoje zadania i nikt nam nie dokłada. To jest najwygodniejsze 

postawienie sprawy przez Powiat, niech gmina dołoży. A nasz budżet nie jest finansowym 

eldoradem a oczekiwań mieszkańców jest cała masa. 

J.Domagała – Korzystając z obecności gościa, chciałam zwrócić taka uwagę. Obserwując inne 

gminy, jako radna, jako mieszkanka naszej gminy, wiadomo, że gmina jest biedna, ale np. 

Gmina Kłodawa, Deszczno, czy Santok mimo, że należą do ZIT-u to korzystają z tak wielu 

zadań dofinansowywanych, jak ostatnio, np. 2 zadania – ścieżki rowerowe w Kłodawie z 

PROW-u. Przecież ktoś jest wyżej nas, czy nieraz nasze wnioski, wiem, że niektóre nie 

przechodzą w różnych zadaniach to należałoby nas z podwójną mocą wspierać, dlatego, że nie 

naszą winą, bo ktoś popełnił błąd, ale skoro nie jesteśmy w ZIT i tyle się informuje, że ZIT-y 

zostają niewykorzystane, że później się to przeznacza na inne zadania, być może mniej 

potrzebne niż tutaj u nas. Dlatego jest prośba, żeby naszą gminę wspomóc i wskazać może, bo 

może my o wszystkim nie wiemy, ale żeby otrzymywała jakieś środki z funduszu 

europejskiego. 

U.Stolarska – Chcemy przypomnieć, że jesteśmy realizatorem projektu informatycznego e-

mocni, wspieranego środkami zewnętrznymi. Projekt polega na tym żeby wyjść do 

mieszkańców naszej gminy z możliwością zaktywizowania i jednocześnie oswojenia i 

nauczenia korzystania z Internetu i wszelkich instrumentów informatycznych, które mają 

pomóc w codziennym życiu. Jest to projekt, który przewiduje udział ok. 150 osób z naszej 
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gminy. Przewiduje kilkugodzinne sesje w ciągu 3 tygodni w danej miejscowości. Jesteśmy po 

pierwszym etapie tego projektu w Ściechówku. Uczestnikiem tych warsztatów jest Pani 

A.Laskowiec i na pewno powie parę zdań na ten temat. Natomiast trzeba powiedzieć, że projekt 

jest odbierany przez mieszkańców, tych, którzy zadeklarowali swój udział bardzo dobrze. Są 

niezwykle zadowoleni. W związku z tym żeby uniknąć kolejnych takich sytuacji, że mówicie 

Państwo, że nie przekazujemy informacji, chociaż na tą okoliczność tych informacji było już 

bardzo dużo to zwracam się z prośbą, że jak będziemy sygnalizować, w jakiej miejscowości 

będzie kolejny cykl warsztatów, żeby zachęcać mieszkańców, szczególnie tych starszych do 

tego żeby uczestniczyli w tym przedsięwzięciu. Jest to niezwykle praktyczne, niezwykle 

przyjazne, niezwykle rozwijające dla każdego, kto ma jeszcze jakikolwiek opór w stosowaniu 

informatyki w swoim życiu. 

A.Laskowiec – W Ściechówku odbywał się taki kurs w piątki w godz. 16.30 – 19.30, bo to był 

najdogodniejszy termin dla wszystkich. Mieszkańcy chętnie przychodzili. Uczestniczyło w tym 

18 osób w wieku 20-60 lat.  Można było tam poruszyć wiele tematów. Uczestnicy byli bardzo 

zadowoleni z tych warsztatów. Uważam, że warto korzystać z takich zajęć. 

Do punktu 25 porządku obrad: 

E.Leśniewski dokonał zamknięcia obrad XXXI sesji Rady Gminy Lubiszyn. 
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